
خطر کنار گذاشتن از ليگ برتر بيخ گوش نفت و سپيدرود 
تکليف مالک و بدهي هاي خود را مشخص کنيد!

س��پيدرود رش��ت و نفت تهران در صورتي که هرچه زودتر مشکلات 
مديريتي، مالکيتي و مالي خود را برطرف نکنند، اجازه حضور در ليگ 
برتر فوتبال را نخواهند داشت. با اينکه بسياري از تيم هاي ليگ برتري 
اين روزها براي تکميل ليس��ت بازيکنان و مربيان فصل آينده خود به 
جنب و جوش افتاده اند، تيم هاي س��پيدرود و نفت در آستانه حذف از 
اين رقابت ها قرار دارند. نماينده رشت در به در به دنبال مالک مي گردد و 
قهرمان جام حذفي نيز علاوه بر بدهي هاي سنگين فصل پيش وضعيت 
مالکيتش هم در هاله اي از ابهام قرار دارد. تا جايي که سازمان ليگ به 

هر دو تيم هشداري جدي داده است. 
  به دنبال مالک

سپيدرود رشت سرانجام با همه مشکلاتي که از آن رنج مي برد، موفق شد 
به عنوان تيم دوم از ليگ دسته يک به ليگ برتر صعود کند. خوشحالي 
گيلاني ها اما خيلي طول نکشيد، چراکه مالک سپيدرود هيئت فوتبال 
اس��تان گيلان اس��ت و طبق قانون اين تيم حق حضور در ليگ برتر را 
ندارد. باش��گاه هايي که در ليگ برتر حضور دارند بايد تشکيلاتي مانند 
مديرعامل، هيئت مديره و مالک را داشته باشند. آنها بايد قانون تجارت 
را رعايت کنند. اگر اين مشکلات تا آغاز ليگ حل نشود، ما مجوز حضور 
در ليگ برتر را به س��پيدرودي ها نمي دهيم. هيئت فوتبال اين استان 
اگرچه از قانون اطلاع دارد، اما مسئولان آن هنوز برادامه اين روند اصرار 
مي کنند. با اين حال در روزهاي اخير و با توجه به اولتيماتوم سازمان ليگ 
مديران اين باشگاه تلاش مي کنند تا هرچه سريع تر مالکي براي سپيدرود 
پيدا کنند تا آرزوي مردم خطه گيلان براي حضور اين تيم ريشه دار در 
ليگ برتر محقق شود. قربانعلي الماسخاله، رئيس هيئت فوتبال گيلان 
که همه کاره سپيدرود نيز محسوب مي شود اين روزها براي حل مشکل 
تيم دست به کار شده اس��ت. او در گفت وگو با راديو ورزش به هواداران 
قول داد تا تکليف مالکيت باشگاه به زودي حل شود: »در فصل گذشته 
سپيدرود دچار مش��کل شد و نتوانس��ت ادامه دهد و از سوي اداره کل 
تربيت بدني به هيئت فوتبال استان گيلان واگذار شد. ما با افرادي که 
خواهان اين باشگاه بودند نشست هايي داشتيم، ولي يکسري مشکلات 
وجود داشت. ما اختيار واگذاري باشگاه را نداشتيم. غلامي مالک اصلي 
باشگاه چون فوتبالي نبود براي واگذاري باشگاه مردد بود و بالاخره اعلام 
کرد که باش��گاه را به ما واگذار مي کند به ش��رط اينکه تعهد دهيم که 
هيچ گونه بدهي برعهده او نباشد و باشگاه را به من واگذار کرد. اين جريان 
در کوران مسابقات بود و ما نمي خواس��تيم تيم تحت تأثير اين مسائل 
قرار گيرد. اعضاي شوراي شهر رشت مصوب کرده بودند که يک ميليارد 
تومان به سپيدرود کمک شود. در اين رابطه با شهرداري صحبت کرديم و 
شهرداري نيز پرداخت اين مبلغ را پذيرفت. تفاهمنامه اي امضا کرديم که 
تا قبل از پايان فصل يک ميليارد پرداخت شود و در صورتي که اين تيم به 
ليگ برتر صعود کند اولويت واگذاري تيم با شهرداري باشد. بعد از اينکه 
تيم به ليگ برتر صعود کرد نامه اي به شهرداري زديم که طبق تفاهمنامه 
حاضريم باشگاه را به شهرداري واگذار کنيم، ضمن اينکه با افراد ديگري 
هم در حال  مذاکره هستيم. قرار است شهرداري بعد از انتخابات شوراها 
به ما جواب دهد که باشگاه را مي خواهد يا خير.« گفته مي شود پرداخت 
شش، هفت ميليارد تومان بدهي باش��گاه و دادن وثيقه مالي از جمله 

شروط تعيين شده براي خريد سپيدرود اعلام شده است. 
  بحران نفتي

نفت تهران با همه بحران هايي که داشت قهرمان جام حذفي شد و جام را 
بالاي سر برد. اين اتفاق در حالي رخ داد که بازيکنان اين تيم براي رسيدن 
به حق و حقوق خود در طول فصل بارها دست به اعتصاب زدند و در نهايت 
نيز مشکلاتشان حل نشد. علاوه براينکه علي دايي، سرمربي پيشين اين 
تيم به تيم ديگري رفته و قرارداد بازيکنان نيز به پايان رسيده، مالک نفت 
تهران مشخص نيست ضمن اينکه بدهي سنگين اين تيم نيز به قوت خود 
باقي است. با اينکه شرکت بهنام پيشرو کيش در ابتداي ليگ شانزدهم اقدام 
به خريد نفت تهران کرده، گفته مي شود مسئولان نفت مراحل واگذاري 
رسمي اين تيم به شرکت فوق را طي نکرده اند. به همين دليل است که 
کميته مسابقات س��ازمان ليگ برتر به نفتي ها هشدار داده است. سعيد 
فتاحي، رئيس اين کميته در گفت وگو با برنامه نود به اين مسئله اشاره کرد: 
»اگر تيم نفت مشکل خود را حل نکند، آخرين تيمي که سقوط کرده به 
ليگ برتر برمي گردد و اگر خدايي ناکرده نفت نتواند مشکلات را برطرف 
کند، صباي قم به ليگ برتر برمي گردد، چون در حال حاضر نفت مشکل 

مالک دارد و امسال با همت آقاي دايي و بازيکنان خود قهرمان شد.«

 پاداش را قبل از خشک شدن 
عرق ساحلي بازان پرداخت کنيد

فوتبال ساحلي ايران در يک دهه گذشته 
رشدي چشمگير داشته است تا جايي که 
در مقايسه با رقباي آسيايي پيشرفتي قابل 
توجه را تجربه کرده ايم. عملکرد تيم ملي در 
جام جهاني باهاما به قدري درخشان بود که 
انتظار مي رود مسئولان بيش از پيش به اين 
رشته و ملي پوشان و پيشکسوتان آن توجه 
کنند. کسب مقام س��ومي در جام جهاني 
يکي از افتخارات ورزش ايران محس��وب 
مي شود و بدون شک اگر توجهات لازم به فوتبال ساحلي شود در آينده اي 
نزديک نتايجي به مراتب بهتر دست مي يابد. با اين وجود توجه به اين نکته 
ضروري است که تيم فعلي حاصل تلاش 10 ساله پيشکسوتاني است که 
اين روزها کسي توجهي به آنها نمي کند. در حالي که مي توانند از تجربه 
قديمي هاي فوتبال ساحلي در جهت پيشرفت آن بهره بگيرند. اهميت 
ندادن به موفقيت هاي فوتبال ساحلي يکي از انتقادهايي است که بارها 
مطرح شده و با وجود اينکه فعالان اين رشته منتظر نگاه ويژه مسئولان 
هستند، اما همچنان خبري از توجه ويژه نشده است. از سوي ديگر بحث 
پاداش ها نيز مطرح است. اگرچه هر رشته اي شرايط خاص خود را دارد اما 
همه ما مي دانيم که در فوتبال براي يک بازي به ملي پوشان پاداش چند 
ميليوني مي دهند در حالي که در فوتبال س��احلي خبري از اين مسئله 
نيست. تيم ملي فوتبال ساحلي مقام سوم جام جهاني را براي کشورمان 
به ارمغان آورده، اما ب��ه بازيکنان اين تيم فقط وعده پاداش داده ش��ده، 
وعده هايي که ورزشي ها مي دانند يا محقق نمي شود يا دير محقق مي شود. 
در شرايطي که پاداش ملي پوش��ان را بايد قبل از خشک شدن عرقشان 
پرداخت کنند نه اينکه با گذش��ت مدتي طولاني موضوع به کل از يادها 
برود. اينگونه بي توجهي ها و تبعيض ها قطعاً تأثير منفي در روحيه تيم و کل 
فوتبال ساحلي ايران مي گذارد. براي آنکه روند رو  به  رشد و موفقيت آميز 
اين رشته حفظ شود حداقل بايد پاداش ها به موقع پرداخت شود تا از اين 

طريق بازيکنان انگيزه لازم را براي ادامه راه داشته باشند. 

مانع پيشرفت بازيکنانم نمي شوم
پرسپوليس به عنوان قهرمان ليگ برتر اين 
روزها ش��اهد خبرهاي حاشيه اي زيادي 
است و روزي نيس��ت که خبر جدايي يا 
پيوس��تن يک يا چند بازيکن به اين تيم 
رس��انه اي نش��ود. در همين راستا گفته 
مي ش��ود برخي س��تاره هاي اين تيم با 
پيشنهادهاي اروپايي روبه رو شده اند. برانکو ايوانکوويچ، سرمربي 
س��رخ ها البته با اين روند چندان موافق نيس��ت، اما مي گويد که 
نمي تواند مانع پيشرفت ستاره هاي تيمش شود: »طارمي و رفيعي 
بازيکنان مهمي براي ما هستند، اما اگر هر دو پيشنهادهاي بهتري 
از پرسپوليس داشته باشند و رفتن به تيم جديد باعث بهتر شدن 
موقعيت آنها شود، نمي توانم مانع آنها شوم و براي هر دوي آنها آرزوي 

موفقيت مي کنم، البته اول آرزو مي کنم در پرسپوليس بمانند.«

اهميت به روزرساني دانش فوتبال
نيمکت تيم هاي فوتبال ايران سال هاي سال در سلطه اندك مربياني 
است که تنها از يک تيم به تيم ديگر مي روند و اجازه تغييراتي بيش از 
اين را نمي دادند. مربيان کهنه کاري که اگرچه نمي توان از خدمت هايي 
که به فوتبال ايران کرده اند به راحتي گذش��ت، اما ديگر نمي توانند با 
تکيه بر روش هاي سنتي، پاسخگوي نياز فوتبالي باشند که روز به روز 
پيشرفت مي کند. کنار زدن جريان سنتي، ايجاد تغييرات و جايگزين 
کردن مربياني که به اس��تفاده از دانش روز فوتبال دنيا اصرار داشتند، 
البته کار چندان آساني نبود. اما سرانجام به رغم تمام دشواري ها نتيجه 
داد. آن هم نتيجه اي مثبت که امروز به وضوح مي توان نمونه هاي آن را 

در نتايج کسب شده توسط تيم هاي ليگ ديد. 
فوتبال اي��ران نيازمند تغيي��رات اصولي بود براي آنک��ه بتواند خود را 
هرچند آرام، اما با فوتبال به روز دنيا هم��راه و همگام کند. اين اعتقاد 
در چرخه مربيان سنتي فوتبال ديده نمي شد. مربياني که بر استفاده 
از تکنيک هاي سابق اصرار داش��تند. تکنيک هايي که ديگر جوابگوي 
فوتبال پيشرفته نبود و نه فقط نتيجه اي دربر نداشت، که جذابيتي هم 
به تصوير نمي کشيد و هواداران را هم جذب و راضي نمي کرد، اما لزوم 
ارتقا دانش سرانجام مربيان جوان را وارد اين چرخه کرد و آنها را يکي 
پس از ديگري روي نيمکت تيم هاي مختلف نشاند. مربياني که سرانجام 
توانستند لزوم ارتقا دانش فني در حيطه مربيگري را به اثبات رسانده و 

گامي بلند به سوي موفقيت بردارند. 
حضور در کلاس هاي مربيگري مختلف، لزوم داش��تن مدرك مربيگري 
حرفه اي آسيا آن هم در سطوح بالا اولين گام براي ارتقا سطح دانش مربياني 
بود که قرار بود نس��لي جديد را به فوتبال ايران تحويل دهند و چنين هم 
کردند. مس��ئله اي که تأثيرات آن در کسب موفقيت و پيشرفت تيم ها به 
اندازه اي بود که برخي پا را حتي فراتر گذاشته و براي به روز کردن هرچه بهتر 
و بيشتر دانش و اطلاعات خود در کلاس هاي مربيگري که در اروپا برگزار 
مي شد نيز شرکت کرده و به نت برداري از تمرين هاي تيم هاي مطرح و نامدار 
دنيا دست زدند تا با الگوبرداري از آن، پا جاي پاي تيم هاي موفق گذاشته 
و گامي بلند به سوي موفقيت بردارند. عبدالله ويسي، عليرضا منصوريان، 
پورموسوي و مربيان جواني از اين دست، از جمله مربيان جواني بودند که 
با اصرار به حضور در کلاس هاي مربيگري در سطوح مختلف توانستند طي 
سال هاي گذشته، موفقيت هاي چشمگيري به دست آورند. منصوريان بعد 
از روزهاي خوبي که در نفت تهران داش��ت، روي نيمکت استقلال،  يکي 
از بزرگ ترين و پرطرفدارترين تيم هاي ايران نشست و توانست در اولين 
حضور خود در اين تيم به عنوان قابل توجه نايب قهرماني در ليگ برتر دست 
يابد. عبدالله ويسي ديگر نمونه اين مربيان است که همواره به شرکت در 
کلاس هاي مختلف، تماشاي تمرينات تيم هاي مطرح دنيا و الگوبرداري از 
آنها اصرار دارد. مربي که فصل چهاردهم موفق شد تيم بي بضاعت استقلال 
خوزستان را با دست خالي به عنوان قهرمان ليگ و شگفتي ساز آن معرفي 
کند. راهي که بعد از او، پورموسوي در آن قدم گذاشت و ثابت کرد با تکيه بر 
دانش مي توان حتي بر مشکلات مالي هم غلبه کرد و نتايجي قابل قبول به 
دست آورد. نتايجي که نه فقط تيم او را با کسب رتبه هفتم جدول به پايان 
ليگ شانزدهم رساند که در رقابت هاي آسيايي نيز راهي يک هشتم نهايي 
کرد. موفقيت هايي که همه و همه نش��انگر لزوم به روزرساني اطلاعات و 
دانش فني مربيان است. علاوه بر آن، اين موفقيت ها را مي توان حتي در نسل 
جديد فوتباليست نيز ديد، چراکه نتيجه به روزرساني دانش مربيان،  تأثير 

مستقيمي روي عملکرد نسل جديد بازيکنان فوتبال دارد. 
نقطه عکس اين موفقيت ها را مي توان در عملکرد مربياني ديد که همچنان 
به اس��تفاده از روش هاي س��نتي اصرار دارند و تمايلي از خ��ود براي به 
روزرساني دانش فني شان نشان نمي دهند. مربياني چون امير قلعه نويي 
که همچنان در راه مربيان قديمي و سنتي گام برمي دارد و نتيجه اين تفکر 
نيز عدم نتيجه گيري و ناکامي تراکتور در فصلي بود که به پايان رسيد. تيمي 
که هزينه ميلياردي و گزافي کرده بود، اما نتوانست در ليگ و جام حذفي به 
عنوان و مقامي قابل توجه دست يابد، چراکه فوتبال سنتي ديگر نمي تواند 
برابر فوتبال مدرن و رو به رشد امروز دوام آورده و حرفي براي گفتن داشته 
باشد. در واقع آنچه که امثال براي تراکتور و سرمربي آن رخ داد،  يک بار ديگر 

ثابت کرد که فوتبال سنتي به آخر خط رسيده است. 

باک�و در حالي اين 
سعيد احمديان

   گزارش
ميزب�ان  روزه�ا 
دوره  چهارمي�ن 
مسابقات همبستگي کشورهاي اسلامي است 
که کشورمان نيز با يک کاروان ۱۵۹ ورزشکار در 
۲۰ رشته ورزشي در اين مسابقات حضور پيدا 
کرده اس�ت ت�ا نايب قهرماني کش�ورمان در 
دوره هاي پيش را تکرار کند. اين مسابقات در 
شرايطي در حال پيگيري است که روزهاي سوم 
و چه�ارم، مس�ابقات کش�ورهاي اس�لامي با 
درخش�ش ادامه دار ملي پوش�ان تيراندازي و 
کس�ب اولين مدال در دووميداني همراه بود. 

  3 طلا  براي تيراندازي
ملي پوشان تيراندازي کشورمان تا امروز پيش قراول 
کاروان کش��ورمان در مس��ابقات همبس��تگي 
کشورهاي اسلامي بوده اند، آنها در روزهاي سوم و 
چهارم هم توانستند با مدال هايي که براي ايران به 
ارمغان آوردند، درخشش شان را ادامه دهند. نجمه 

خدمتي که پيش از اين توانسته بود به مدال نقره 
در ماده ميکس 10 متر تفنگ بادي دست يافته 
بود، در تفنگ سه وضعيت 50 متر بانوان طلايي 
شد و خوشرنگ ترين مدال مسابقات را به گردن 
آويخت. بانوي جوان تيراندازي کشورمان پس از 
کسب مدال طلاي مسابقات کشورهاي اسلامي 
از حس فوق العاده اش صحبت ک��رد. وي پس از 
قهرماني  در حال��ي که اش��ک مي ريخت، گفت: 
»حس فوق الع��اده اي دارم و نمي توانم اين حس 
را وصف کنم. تمرينات خوبي داشتم و در نهايت 
توانستم قهرمان ش��ويم. به نظرم اگر در فينال ها 
چند ايراني حاضر باش��ند، اين مسئله شرايط را 
براي ما به لحاظ رواني بهتر مي کند.« در اين ماده 
مدال هاي نقره و برنز ه��م به الهه احمدي و مه لقا 
جام بزرگ از کشورمان رسيد تا در اين ماده همه 

مدال ها را ايراني ها قبضه کنند. 
گلنوش س��بقت اللهي دومين طلايي تيراندازي 
بود، او در م��اده تپانچه 10 متر بانوان توانس��ت 

ششمين مدال طلاي کشورمان را در بازي هاي 
کش��ورهاي اس��لامي به نام خودش ثبت کند. 
بانوي طلايي کش��ورمان پس از اي��ن موفقيت 
گفت: »فينال بسيار نزديک و فشرده بود. رقيب 
اصلي من از کش��ور مصر بود که سابقه حضور در 
المپيک را داش��ت و کار ما به تير آخر کشيد که 
بسيار سرنوشت ساز بود که اس��ترس هم به اوج 
خود مي رسد به همين دليل تلاش کردم بهترين 
عملکرد را داش��ته باش��م که خدا را شکر موفق 
بودم.« سبقت اللهي در پايان از حس و حالش پس 
از دريافت مدال طلا گفت: »حس و حال بس��يار 

خوب و عالي دارم.«
در بخش آقايان نيز، پوريا نوروزيان ديگر طلايي 
رشته تيراندازي در رقابت هاي ديروز بود. نوروزيان 
در تفنگ 50 متر سه وضعيت آقايان توانست به 
مدال طلا برسد. نوروزيان که در فينال اين ماده، 
حس��ين باقري ديگر ملي پوش کشورمان را هم 
رقيبش مي ديد، پ��س از قهرماني گفت: »باقري 

حريف کمي نبود و اتفاقاً يکي از سخت ترين رقباي 
من محسوب مي شود و ما جدال سخت و سنگيني 
را پشت سر گذاشتيم و فاصله اندك امتيازات مان 
نشان مي دهد من اصلاً کار آساني نداشتم.« باقري 
ديگر نماينده کشورمان هم در اين ماده موفق به 
کسب مدال نقره شد. وي پس از مدال نقره گفت: 
»اولين خوش��حالي من به اين خاطر است که در 
فينال سه ايراني حضور داشتند و اين خيلي مهم 
بود و خوش��حالي بعدي من هم به خاطر کسب 
مدال طلاي نوروزيان و نقره خودم است. کيفيت 
اين مسابقات بس��يار بالا بود و کسب مدال طلا و 

نقره براي ايران اصلًا آسان به دست نيامد.«
   اولين مدال وزنه برداري

در رش��ته هاي وزنه برداري و ژيمناس��تيک هم 
کش��ورمان در رقابت هاي روز س��وم و چهارم به 
دو مدال نقره رس��يد. س��عيدرضا کيخا پس از 
دريافت مدال نقره وسيله خرك حلقه رقابت هاي 
ژيمناس��تيک بازي هاي همبستگي کشورهاي 
اسلامي به ش��دت از داوري اين وس��يله گلايه 
داشت: »متأس��فانه در اين رقابت ها بارها شاهد 
حق خوري داوران و ارفاق آش��کار آنها نسبت به 
ورزش��کاران آذربايجاني بوديم. در حالي که در 
همين رقابت خرك حلقه بسياري از کارشناسان 
و مربيان تيم هاي ديگ��ر معتقد بودند مدال طلا 
بايد به من تعلق مي گرفت، ام��ا داوران حق مرا 
زير پا گذاشته و مدال طلا را به ژيمناست ميزبان 
دادند.« هادي خناري نژاد هم در وسيله دارحلقه 
به برنز رسيد. در وزنه برداري هم مجيد عسگري 
مدال نقره در دس��ته 69 کيلوگرم را براي ايران 
به دس��ت آورد. عس��گري پس از اين موفقيت 
گفت: »سطح مسابقات س��نگين بود، چراکه دو 
نفر از مدال داران المپي��ک در اين رقابت حضور 
داش��تند. هيچ کس باور نمي کرد ک��ه بتوانم در 
چنين شرايطي مدال بگيرم. حتي يک برنز هم 

براي من کافي به نظر مي رسيد.«
   حدادي طلايي نشد

در رقابت ه��اي دووميداني هم احس��ان حدادي 
که شانس اول قهرماني در ماده پرتاب ديسک به 
حساب مي آمد، ديروز با پرتاب 60 متر و 54 سانتي 
متر نايب قهرمان شد، عنواني که براي نايب قهرمان 
المپيک و قهرمان آس��يا يک ناکامي به حس��اب 
مي آيد. حدادي در اين باره گفت: »از عملکرد خود 
راضي نبودم و دوست داشتم پرتاب هاي بهتري را 
به ثبت برسانم تا قهرمان شوم. نمي دانم الان چه 
چيزي بايد درباره اين عملک��رد بگويم. براي من 
نتيجه ضعيفي بود و فقط اميدواريم در رويدادهاي 
آينده نتايج بهتري بگيرم.« همچنين در پرتاب وزنه 
معلولان جاويد احساني شکيب نقره و جواد دلاکه 

مدال برنز کسب کردند.
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ما شيرهاي پابرهنه ايم
درخشش فوتبال ساحلي ايران و کسب 
عنوان سومي جهان باعث شده حالا تمام 
نگاه ها به سمت مسئولان باشد تا با تقديري 
شايسته از اين ورزشکاران دستمزد آنها را 
به بهترين شکل ممکن پرداخت کنند، ولي 
ناملايمات و عدم رسيدگي به ملي پوشان 
فوتبال ساحلي کار را به جايي رسانده که محمد احمدزاده،  کاپيتان 
تيم ملي فوتبال ساحلي کشورمان که عنوان بهترين بازيکن جام 
جهاني را نيز به خودش اختص��اص داده، اين گونه لب به انتقاد باز 
مي کند: »بچه هاي ما شيرهاي پابرهنه هستند، با اينکه رسيدگي 
مالي به ما، حتي ذره اي به پاي توجه به فوتبال نمي رسد،  اما بازيکنان 
فوتبال ساحلي مانند سرباز در خدمت تيم هستند و براي نام ايران 

مي جنگند و من اين انگيزه را هيچ جا نديده ام.«

کرش درخواست مربي جديد ند اده است
بحث اختلاف کارلوس کرش با مربيان 
داخلي تيم ملي هرازچندگاهي رسانه اي 
مي ش��ود. برخ��ي هن��وز اميدوارند که 
سرمربي لجوج تيم ملي از  مواضع خود 
کوتاه بيايد و س��رانجام رأي به بازگشت 
مربيان ايراني بدهد، مسئله اي که بعيد به 
نظر مي رسد اتفاق بيفتد. سوابق نشان مي دهد که کرش معمولاً 
بر خواسته هاي خود اصرار دارد و در اين مورد نيز تا اينجاي کار 
کس��ي  موفق به تغيير نظر او  نشده اس��ت. محمدرضا ساکت، 
مدير سازمان تيم هاي ملي فوتبال آخرين نفري است که در اين 
خصوص اظهارنظر کرده و گفته است: »مربي جديدي قرار نيست 
به تيم ملي اضافه شود، کرش هم درخواستي نداشته و اين يعني 

اينکه مربيان تيم ملي همين کادر فعلي هستند.«

فرشاد فلاحت زاده

کارشناس فوتبال ساحلي

عصبانيت مقامات کلمبيا از رئال
س��تاره کلمبيايي تيم فوتبال رئال مادريد اس��پانيا به دستور مقامات 
ورزش کش��ورش به زودي رئال مادريد را ترك مي کند. بلاتازار مدينا، 
رياست کميته ملي المپيک کلمبيا با ارسال نامه اي با امضاي وزير ورزش 
اين کشور، از مدير برنامه هاي خامس س��تاره رئال خواست اين تيم را 
ترك کرده و مقصدي خارج از فوتبال اس��پانيا را انتخاب کند. مقامات 
ورزشي کشور کلمبيا به خاطر نيمکت نشيني طولاني مدت خامس در 
رئال دلخور و عصباني هس��تند و معتقدند مادريد با اين کار به فوتبال 
ملي کلمبيا لطمه وارد مي کند. مدير برنامه هاي رودريگس نيز با ارسال 
نامه اي به فدراسيون فوتبال کلمبيا از آنها خواسته شکيبا باشند و اجازه 
بدهند روال طبيعي يک انتقال سودمند و منطقي طي شود. هرچند که 
از سوي ديگر،  مطبوعات معتبر انگليس مدعي شدند که در انتهاي فصل 

خامس رودريگز انتقال خود را به منچستريونايتد منتشر مي کند. 
------------------------------------------------------------

در بايرن و بارسا بي جام بودم، اخراج مي شدم
سرمربي اسپانيايي منچسترسيتي معتقد است اگر در بارسلونا يا بايرن، 
بدون جام مي ماند، برکنار مي شد. گوارديولا در پايان اولين فصل حضورش 
نزد سيتيزن ها، بدون جام ماند. اتفاقي که در دوران حضور او در بارسا يا 
بايرن سابقه نداشت. پپ در واکنش به اين اتفاق گفت: »اگر چنين تيمي، 
براي من بارسلونا يا بايرن بود و جامي هم کسب نمي کردم، آن وقت بايد 
راه خروج را در پيش مي گرفتم. در حالي که اينجا در من سيتي، شانس 
دومي دارم و تلاش خواهم کرد فصل بعد، نتايج بهتري کسب کنم.« او بعد 
از فرصت هاي از دست رفته براي کسب جام در فصل جاري به عنوان خالق 

تيکي تاکا، تحت فشار زيادي از سوي رسانه ها و هواداران قرار داشت. 

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

تيرهاي طلايي
ادامه موفقيت ورزشکاران کشورمان در بازي هاي همبستگي کشورهاي اسلامي

در انتظار افتخارآفريني قيچي ساز
عظيم قيچي ساز، کوهنورد بزرگ کشورمان آماده فتح قله لوتسه و پيوستن به باشگاه 
هشت هزار متري هاي جهان مي ش��ود. کوهنورد پرافتخار کشورمان که تمامي قلل 

بالاي هشت هزار متر دنيا را بدون کپسول اکسيژن فتح کرده با صعود به لوتسه بار 
ديگر افتخارآفرين مي شود. قيچي ساز طي هفته هاي گذشته مراحل آماده سازي 

و هم هوايي را به  طور کامل انجام داده و شامگاه 25 ارديبهشت پس از پنج روز 
استراحت و ريکاوري در کمپ اصلي اين محل را به سمت کمپ هاي بالاتر 

ارديبهشت  ترك کرد. طبق برنامه ريزي صورت گرفته قيچي ساز 28 
به کمپ 4 لوتسه مي رسد و با توجه به اينکه پيش بيني شده در روز 
29 ارديبهشت سرعت باد کمتر شود در اين روز به قله حمله و آن 
را فتح کند. قيچي ساز تاکنون موفق به فتح قله هاي بالاي هشت 
هزار متر، برودپيک، دائولاگيري، نان��گا پارابات، کانچن جونگا، 
گاشر بروم يک و 2، آناپورنا، کي 2، ماتاسلو، ماکالو، چواويو، شيشا 

پانگما و اورست بدون استفاده از کپسول اکسيژن شده و فتح لوتسه 
کارنامه افتخارات او را تکميل مي کند.

اعتماد به جوانان جواب داد
قهرماني تيم ملي کشتي آزاد در آسيا حاصل اعتماد فدراسيون به مربيان جوان و متقابلًا 
اطمينان خاطر مربيان به کشتي گيران جوان و آينده دار بود. کسب اين قهرماني باعث 
شد تا آينده سازان کشتي ايران بيشتر از قبل به خودباوري برسند. در اين بين اما محمد 
طلايي، سرمربي تيم ملي با ابراز خوشحالي از اعتمادي که به شاگردانش کرده، مي گويد: 
»خدا را شکر با وجود اينکه تيمي جوان را عازم اين مسابقات کرده بوديم، موفق شديم 
عنوان قهرماني را به دست آوريم. تاکنون کمتر پيش آمده که به جوانان تازه کار در چنين 
مسابقاتي ميدان بدهند، اما روي اين نفرات در اردوهاي تيم ملي کار شده بود و همين 
باعث شد که تمامي نفرات با انگيزه بالا و آمادگي خوب به مصاف حريفانشان بروند و 
نتايج خوبي هم کسب کنند.« بعد از قهرماني آسيا،  ملي پوشان جوان تيم ملي کشتي 
آزاد حالا بايد در رقابت هاي کشورهاي اسلامي حاضر شوند، رقابت هايي که به مراتب 
راحت تر از قهرماني قاره کهن است و مي  تواند به عنوان يک ميدان تدارکاتي خوب 
براي مردان طلايي تلقي شود. سرمربي تيم ملي در اين خصوص هم گفت: 
»برخي ستاره هاي تيم ملي را همراه نداريم. اين فرصت مناسبي است تا 

نفرات جايگزين، خود را بهتر و بيشتر از قبل نشان دهند.«

حامد قهرماني
  منهاي فوتبال

مربيان ليگ در کلاس درس
مربيان ليگ برتر روز گذش��ته دور هم جمع بودند، ام��ا نه براي تفريح، 
 بلکه براي آموزش و بالا بردن سطح دانش و اطلاعات خود. کلاس هاي 
مربيگري حرفه اي کنفدراسيون آسيا که از روز گذشته با حضور مسئولان 
فدراسيون فوتبال در هتل آکادمي ملي فوتبال آغاز شد. کلاس هايي که 
مرتضي محصص و ريچارد بيت قرار است به عنوان مدرس در آن تدريس 
کنند. اين دوره آموزشي که براي به روزرساني دانش و اطلاعات مربيان 
فوتبال ايران تدارك ديده شده، مربياني مانند عليرضا منصوريان، رسول 
خطيبي، عبدالله ويسي، سيدسيروس پورموسوي و نادر دست نشان حضور 

داشتند   تا از اين فرصت براي دانش افزايي استفاده کنند.

واليب��ال ايران رقابت هاي س��خت و     واليبال
نفسگير ليگ جهاني را پيش رو دارد. 
کولاکوويچ براي همين ش��اگردان خود را به اس��لووني ب��رده تا با 
آس��ودگي خاطر و به دور از حواشي اردوهاي داخلي خود را مهياي 

حضور در ليگ جهاني کنند.
 ملي پوشان واليبال ايران در دومين ديدار دوستانه خود مقابل اسلووني 
موفق به کسب پيروزي سه بر دو شدند تا هم تلافي شکست بازي اول 
را درآورده باش��ند و هم مورد تمجيد سرمربي تيم ملي قرار بگيرند. 
کولاکوويچ بعد از انجام دومين بازي مقابل اسلووني گفت: »جوانان 
در اين بازي بهتر عمل کردند. من معتقدم که بازيکنان جوان با تمرين 
بيشتر بهتر مي شوند و تجربه کسب مي کنند. البته بايد بگويم که ما در 
اين بازي هم خوب بوديم و هم ضعيف، ما امتيازهاي ابتدايي ست هاي 
اول و دوم را از دست داديم و وقتي به خودمان آمديم که خيلي دير 
شده بود،  اما بعد از جايگزيني ها بهترين عملکرد را از بچه ها ديديم و 
بازي برايمان آسان شد. حالا ما يک بازي ديگر مقابل لهستان داريم 

و اميدوارم در آنجا تغييرات بهتري را در تيم شاهد باشيم.« سرمربي 
تيم ملي با تمجيد از دو ستاره جوان تيم ملي گفت: »مسعود غلامي، 
ميلاد و سامان خوب کار مي کنند و از آنها راضي هستم. حرکات آنها 
و اجراي دقيق تاکتيک ها مرا متعجب مي کند، آنها در اين بازي ثابت 
کردند که مي توانند جايگزين شايسته اي براي بازيکنان بزرگ تيم 

باشند.« عملکرد خوب تيم ملي واليبال کشورمان مورد توجه سايت 
فدراسيون جهاني نيز قرار گرفت، به گونه اي که اين سايت در گزارشي 
از وضعيت تيم ملي ايران نوشت: »ايران تنها تيم آسيايي حاضر در 
بين 12 تيم برتر ليگ جهاني اس��ت که با تکيه بر ستاره هايي چون 
سعيد معروف، محمد موسوي و امير غفور در کنار جوانان با انگيزه اي 
که ايگور کولاکوويچ به تيم دعوت کرده، ب��ه دنبال اجراي بهترين 
نمايش و کسب بهترين نتيجه اس��ت.« عادل غلامي، مدافع وسط 
تيم ملي واليبال و يکي از بازيکنان تأثيرگذار تيم هم پس از پيروزي 
مقابل اسلووني و در آستانه حضور تيم ملي در رقابت هاي ليگ جهاني 
گفت: »بازيکنان کم کم به تاکتيک هاي مدنظر مربي مس��لط و در 
کارهاي گروهي بهتر مي شوند، با ادامه اين روند مي توانيم در ليگ 
جهاني نمايش هاي بهتر و موفق تري داشته باشيم.« تيم ملي واليبال 
کشورمان از سه هفته ديگر رقابت هاي خود را در ليگ جهاني آغاز کرد 
و در اولين بازي روز جمعه 12 خرداد به مصاف ايتاليا مي رود. برزيل و 

لهستان حريفان بعدي تيم ملي هستند.

گزارش FIVB از تيم ملي واليبال
کولاکوويچ: جوانان بهترين عملکرد را داشتند
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